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Snad ke všem domácím a i některým 
přespolním se donesla novina o tom, 
že se ve Bzenci letos konala fašanková 
obchůzka i se zábavou. Celé akci před-
cházely velké přípravy, ale nakonec se 
všichni dočkali a fašank byl tady.
V sobotu 2. března dvě hodiny po poled-
ni, za zvuku kostelních zvonů, se průvod 
maškar i s  částí dechové muziky Kon-
úpci vydal od kulturního domu na pouť 
skoro svatojakubskou. Bylo možné po-
tkat smrtku, smějící se babku s dědkem, 
kobylu popoháněnou vojínem, medvěda 
s medvědářem i Žida. 
U první zastávky si šohaji z  Bzenčanu 
střihli podšable a gazda dostal na šav-
li kus špeku. Maškary se otrkaly, vrhly 
se na občerstvení a pokračovalo se dál 
směrem na východ. Cestou po hlavní 
bzenecké štráse některá auta přibrzďo-
vala ba dokonce zastavila. Ono taky aby 
ne, když vám v  jízdním pruhu stojí dvě 
cigánky se slamákem a smrtka na vás 
mává z chodníku.
Druhá zastávka v Olšovci byla rychlejší 
(pozn. ale aj tak jsme ty domácí koblíž-
ky zvládli vyluxovat jak kobylky). Opět 
nechyběly podšable a tanec medvěda 
s  hospodářkou. Vydali jsme se dále do 
ulic Písecká a Pod Kněží horou a na 
některé už začala dosedat i únava. A 
k  tomu ještě šplhat ten „kopec“ nahoru 
na Píseckou...Za zdolání obrovského 
převýšení jsme byli odměněni svařákem, 
tlačenkou a koláčky. Na šavli přibyl další 
kus uzeného a šlo se o dům dál - skoro 
doslova. Tam nás pohostil nejvyšší z nej-
vyšších – starosta, kterého si do parády 
vzaly cigánky.
Odtud putoval průvod maškar až do Ba-
ráků, kde nás čekalo další občerstvení. 

Medvěd chňapl hospodářku, muzika 
hrála a všichni se bavili. Celý průvod se 
ovšem nemohl moc zdržovat, takže se 
všichni rozloučili a s  rykem spěchali do 
ulice Žerotínovy. Tady jsme se všichni 
pofotili, dali si domácí ořechovky, vystáli 
frontu na toaletu a pokračovalo se dál.
Cesta nás zavedla skoro na konec Bzen-
ce. Muzikanti se nepřestávali podivovat 
nad pamětihodnostmi našeho města. 
Jednou byl středem jejich zájmu zámek, 
na dalším zastavení zase jednohubky 
od paní domácí. Chlapci vystřihli skvělý 
šavlový tanec a pod rouškou tmy se celá 
skupina vydala směrem k  ulici Vracov-
ská. Cestu jsme si okořenili návštěvou 
Penny aneb i paní prodavačky měly pří-
jemné zpestření během pracovní doby. 
Kdy jindy než o fašanku může hrát živá 
dechovka v obchodě?
Z Penny to bylo coby kamenem dohodil 
k další zastávce. Tady už se ani mnoho 
nepojedlo a nepopilo, většina fašančářů 
už byla opravdu přejedená. Snaha rych-
le vytrávit se zadařila a maškary opět 
na  chvíli zastavili provoz, protože polka 
se přece nejlépe tancuje na silnici. S ma-
lým kalorickým úbytkem jsme se vydali 
k naší poslední „domluvené občerstvova-
cí stanici“ do Mlýnské. Přivítala nás vůně 
škvarkovky a svařáku. Už lehce promrzlí 
účastníci průvodu se těšili zpět na kultur-
ní dům.
Celý fašankový rej se po této vydatné 
obchůzce (podle krokoměrů to bylo více 
než 13 km) doploužil na KD, kde v 19:00 
začala zábava. Tady už na nás čekali 
spoluorganizátoři zábavy, členové SPS 
Jaroslav, kteří ještě před vypuknutím zá-
bavy stihli doladit poslední detaily zába-
vy.

FAŠANKOVÁ OBCHŮZKA A ZÁBAVA BZENEC Jak jste spokojen 
s probíhajícími pracemi?

	 V závěru	 roku	2018	 jsme	staveb-
ně	 dokončili	 cyklostezku	 Bzenec	 –	
Bzenec-Přívoz.	V měsíci	březnu	byla	
zkolaudována	a	3.	 dubna	byla	 slav-
nostně	otevřena.
	 V měsíci	květnu	byly	zahájeny	prá-
ce	na	vybudování	schodů	ke	kapli	sv.	
Floriána	 a	 sv.	 Šebestiána.	 Čekáme	
na	 předání	 prováděcí	 dokumentace	
na	víceúčelovou	sportovní	halu,	aby-
chom	znali	celkové	náklady	a	začali	
jednat	o	možnosti	získání	dotace.
	 Za	 radnicí	 je	 připravován	 prostor	
pro	vybudování	6	garáží	a	následně	
chceme	 zahájit	 opravu	 dvorní	 části	
radnice.
	 V ulici	Nová	byly	vybudovány	nové	
chodníky,	připravuje	se	oprava	chod-
níku	v ulici	Na	Zahradách,	Na	Špitál-
ce	a	v ulici	Těmická.
	 Je	 připravena	 projektová	 doku-
mentace	na	demolici	objektu	v zám-
ku	(stáčírna	a	sklady	hotových	výrob-
ků).	Následně	na	této	ploše	vznikne	
nové	 parkoviště	 pro	 návštěvníky	
zámku	a	pro	sídliště	Sokolská.
	 Připravuje	 se	 i	 návrh	 na	 úpravu	
kulturního	 domu,	 kde	 by	 k  realizaci	
úprav	mohlo	dojít	v roce	2020.
	 Probíhají	práce	na	rozšíření	veřej-
ného	osvětlení	v ulici	Krátká.
	 Na	 kruhovém	 objezdu	 v  předná-
dražním	prostoru	byl	zabudován	hro-
zen	 jako	 symbol	 vinařství	 v  našem	
městě.
	 Po	dokončení	schodů	ke	kapli	při-
budou	i	dřevěné	sochy.

Děkuji	za	rozhovor

Na slovíčko 
s panem starostou
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Posléze se jeptišky i cikánky vlnily na parketu za doprovodu 
vypalovaček z dýdžejského pultíku Agentury Tarock a během 
jejich pauz na parketu proháněla páry dechová hudba Konúpci 
v rytmu polek a valčíků. A když si i oni dopřávali přestávky, pře-
vzali mikrofon slamák s medvědem a losovali hodnotné ceny 
z tomboly. 
Pro návštěvníky neholdující tanci byla připravena ochutnávka 
uzenin ze šavle. Pokud někomu ani toto nepřišlo vhod a chtěl 
držet štíhlou linii, mohl se nechat zachytit karikaturistou. Kolik 
bylo přesně účastníků zábavy Vám nepovíme, nicméně sál byl 
plný.
Zlatým hřebem večera bylo pochovávání basy. Ta naše se jme-
novala Jiřinka a celý rok s námi svorně držela basu. Celý prů-
vod v čele s knězem a ministranty vstoupil do sálu s úderem de-
sáté. Plačky naplákaly velice, sudičky zase držely svíce. Farář 
předčítal všechny činy, které base dopomohly k jejímu žalost-
nému skonu. S posledním „Amen“ se i doktor zhroutil a nenašel 
se nikdo, kdo by jej vzkřísil. Smutek nám nastal opravdu veliký.
Pochováním basy ovšem nic nekončilo. Zábava trvala až do 
pozdních večerních/brzkých ranních hodin. Mockrát děkujeme 
SPS Jaroslav a městu Bzenec, kteří se podíleli na organizaci 
fašankové zábavy města Bzence. Doufáme, že si akci všichni 
užili plnými doušky a příští ročník bude alespoň stejně dobrý, 
ne-li lepší.

SPT Bzenčan
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Co řeší senátorka Anna Hubáčková
Na podzim v roce 2016 jsem se stala senátorkou za Hodonín-
sko, volební obvod č. 79. Náplní mojí práce není jen samotná 
tvorba legislativy a dohlížení a opravování zákonů, ale také 
mnoho různorodých činností jak v Senátu v Praze, tak přede-
vším v mém regionu na Hodonínsku a Kyjovsku. 

Během uplynulých dvou a půl let ve funkci senátorky jsem se 
po legislativní stránce velmi aktivně věnovala zákonu o obcích, 
vodnímu zákonu, zákonu o zpracování osobních údajů, volební-
mu zákonu a na konci roku 2018 novele zákona o insolvencích.  
Tato novela zákona byla velmi složitá. Jejím cílem bylo zpří-
stupnit institut oddlužení více dlužníkům, kterých je v ČR více 
než 800 tisíc a zmírnit vstupní podmínky pro jejich oddlužení. 
Stala jsem se zpravodajkou k této novele v Senátu a byla jsem 
pověřena novelu projednat i v Poslanecké sněmovně. Projedná-
vání bylo velmi emotivní, ale změna byla přijata. Z těch nejdůle-
žitějších a nejvýznamnějších změn uvedu především zkrácení 
lhůty insolvenčního řízení na 5 let, u důchodců a zranitelných 
osob (invalidita II. a III. stupně) na 3 roky a pokud dlužník vyna-
loží veškeré úsilí k uspokojení pohledávek věřitelů, může být od 
dluhů osvobozen, i když uhradí jen minimum. Pro tisíce dluž-
níků se tak otevírá cesta k oddlužení a šance na druhý životní 
start. A přede mnou stojí další výzva: jak legislativně pomoct 
mladým lidem, kteří vstupují do života s exekucí na dluhy, které 
často způsobili nezodpovědní rodiče. 
 V současné době se věnuji novele stavebního zákona. Před-
kladatelem je sice ministerstvo pro místní rozvoj, ale zpraco-
vatelem předlohy záměru je hospodářská komora. To je možná 
poprvé, co návrh zákona nezpracovávají legislativci, ale privátní 
právníci. Už to vzbuzuje obavy, komu na míru je zákon ušitý. 
Jistě, se základní ideou, tedy urychlením a zjednodušením ří-
zení lze souhlasit, nikoli však se způsobem provedení. V před-
ložené verzi vůbec nejde o ochranu občana a veřejného zájmu. 
Stavební řízení se občanovi naopak hodně vzdaluje! Zřizuje 
se totiž nový model úřadů. Navrhuje se zřízení samostatného 
nejvyššího stavebního úřadu se sídlem v Praze a v krajských 
městech budou základní stavební úřady, které budou mít své 
pobočky někde v území. Zda ty pobočky budu tam, kde dosud 
nebo jen v městech s rozšířenou působností a jaké budou mít 
pravomoci, to se zatím neví. Nebudou však součástí stávají-
cích městských úřadů. Je pro mne divné, že se zatím ani neví, 
kde bude občan svou žádost o stavební povolení dávat, kdo o 
ní bude rozhodovat, ale tvrdí se, že to povede ke zjednodušení 
řízení! Kolik nás takový pokus bude stát, to už není jasné vůbec!
Svou senátní kampaň jsem vedla s  mottem: „Nenechám vás 
na suchu!“, a snažím se pro to udělat maximum. Nejvíce času 
věnuji stěžejní kauze v mém regionu: „Ochrana pitné vody pra-
meniště Bzenec-komplex vs. těžba štěrkopísku v Moravském 
Písku.“  Tento konflikt veřejných zájmů těžby štěrkopísku a 
ochrany pitné vody trvá od roku 2004 až do současnosti. V roce 
2018 byla tato kauza projednána v  rámci petice na veřejném 
slyšení v Senátu PČR, který jednoznačně podpořil ochranu pit-
né vody a závěrem ve svém usnesení doporučil učinit veřejnou 
oponenturu k podkladům tohoto případu, na což Ministerstvo 
životního prostředí ČR nereaguje a snaží se tomu vyhnout. Na 
můj dotaz ohledně veřejné oponentury pan ministr Brabec od-
pověděl, že veřejná oponentura probíhá tím, že běží další správ-
ní řízení, kde můžeme uplatňovat připomínky k předkládaným 
posudkům, podkladům a návrhům. To jistě ano, ale bohužel v 
nich nikdy nedochází k ověření pravdivosti ani posudků předlo-
žených v rámci procesu posuzování vlivu Ministerstvu životní-
ho prostředí ČR ani k přehodnocení posudků z hlediska klima-
tických změn a vlivů dlouhodobého sucha. V současné době 

již o těžbu štěrkopísku nežádá firma Jampílek, ale firma České 
štěrkopísky, která celý záměr převzala. Této firmě v lednu 2019 
vydal Obvodní báňský úřad v Brně rozhodnutí o stanovení do-
bývacího prostoru. Nemůže nás v žádném případě uklidnit věta, 
že jde pouze o administrativní stanovení čáry v mapě! Naopak! 
Tímto rozhodnutím se již otvírá prostor pro žádost o těžbu! Co 
musíme ještě udělat? Odvolání proti rozhodnutí Obvodního 
báňského úřadu Brno byla podána. Český báňský úřad zatím v 
dané věci nerozhodl, a pokud vyhoví žadateli o těžbu, musí být 
podána žaloba k soudu. Na to se obce zastoupené Vodovody 
a kanalizacemi Hodonín a.s. připravují. Občanům není lhostej-
né to, jakým směrem se tato kauza ubírá. Je pro ně zcela ne-
pochopitelný postoj Ministerstvo životního prostředí ČR, které 
zůstává na svém tvrzení, že těžba není pro pitnou vodu rizikem. 
Společně s  Vodovody a kanalizacemi Hodonín a.s., obcemi 
v mém regionu, budu v boji o vodu aktivně pokračovat a to vše-
mi dostupnými prostředky!
Dále se snažím obcím v mém regionu aktivně pomáhat koordi-
načními jednáními ve věci přípravy a realizace výstavby dálnice 
D55 a to zejména v úseku Moravský Písek – Bzenec – Roha-
tec – Břeclav. Výstavba dálnice D55 představuje mimořádně 
důležitý rozvojový projekt, který povede nejen ke zlepšení živo-
ta obyvatel, ale především ke zlepšení bezpečnosti a zrychlení 
dopravy v daném úseku.  Mou snahou je napomoci urychlení 
procesu přípravy projektu a jeho realizaci. 
V  Senátu se mi podařilo uspořádat dva odborné semináře a 
pět výstav. Náš region tak mohla reprezentovat paní Ludmila 
Kováříková se svoji uměleckou keramikou, dále slavné foto-
grafie stařenek v krojích paní Líby Taylor pod názvem Vícher-
nice, mizející parádnice Moravy a umělecké fotografie skupiny 
KONTAKT. Domov Horizont v Kyjově prezentoval výrobky svých 
klientů a pan Michael Pavlovský svá dřevěná umělecká díla 
v rámci výstavy Hravé umění.
Je mi ctí můj region každoročně reprezentovat v ratíškovském 
kroji v rámci krásné akce Krojované slavnosti v Senátu, kde vy-
stupují lokální soubory regionů a stejně tak jsme pyšná, když 
naše soubory vystoupí v  rámci Kulturního léta v Senátu např. 
soubory z Ratíškovic, Bzence a Dolních Bojanovic. 
Ráda umožním prohlídky Senátu a zahrady žákům a studentům 
z mého regionu. 
 V  letošním roce jsem měla tu čest reprezentovat Českou re-
publiku na zahraniční cestě v  rámci delegace s  předsedou 
Senátu v Ománu. Cílem této cesty bylo podepsat dohodu o le-
tecké dopravě mezi Českem a Ománem, projednání možnosti 
zřízení konzulátů, rozšíření spolupráce obchodních komor Čes-
ka a Ománu, rozšíření spolupráce a výměny studentů vysokých 
škol Univerzity Karlovy a Univerzity Sultána Quboose a také 
možnosti spolupráce v oblasti nakládání s odpady, čištění vod, 
boje se suchem, energetice či stavbě železnic.
Jak jsme již zmínila na začátku, práce senátorky je velmi růz-
norodá a jsem ráda, že právě mně jste dali tu důvěru Vás zastu-
povat v Senátu PČR.

Se svými problémy se na mě obrací i občané a setkávám se 
s nimi v mé regionální kanceláři v Hodoníně, Sadová 1688/1. 
V  případě zájmu, si schůzku prosím sjednejte s předstihem, 
telefonicky či emailem u mé asistentky paní Bírešové, email: 
hubackova.kancelar@gmail.com  tel.: +420 728 667 752. Pro 
schůzky v regionu preferuji pondělí nebo čtvrtek, samozřejmě 
vše dle domluvy. Ráda se setkám i s Vámi!

Ing. Bc. Anna Hubáčková, senátorka za Hodonínsko
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Z usnesení 7. schůze Rady města 
Bzence konané dne 18. 02. 2019
Rada města:
• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- dopise na KÚ JMK, odd. rozvoje dopra-

vy, o nebývalém nárůstu kamionové do-
pravy na trase Staré Město u Uh. Hradi-
ště – Slovensko

Informace místostarosty
Ing. Marka Novoměstského o:
- návrhu na úpravu směrnice pro pravidla 

přidělování sponzorských příspěvků.

Informace tajemníka o:
- restaurátorském záměru p. Josefa Kro-

sosky na restaurování mariánského 
sloupu ve Bzenci ve výši 82.159,- Kč vč. 
DPH. 

• Schvaluje:
- Dovybavení interiéru nového infocent-

ra města Bzence v budově na náměstí 
Svobody 75 v celkových nákladech cca 
30 tis. Kč

- Uspořádání slavnostního otevření nově 
zbudované cyklostezky Bzenec – Bze-
nec-Přívoz dne 03. 04. 2019 v 15.00 ho-
din se srazem u pomníku J. B. Bechtla 
(podrobné informace budou uvedeny 
na plakátech).

- Výsledky výběru dodavatele na nákup 
techniky - štěpkovače klestu a půdní 
frézy - a rozhodla o přijetí nejvýhod-
nější nabídky, tedy nabídky firmy L.E.S. 
CR spol. s r.o.  na pořízení štěpkovače 
a půdní frézy v hodnotě 679.294,- Kč 
vč. DPH. S touto firmou bude uzavřena 
kupní smlouva.

- Podání žádosti o dotaci v programu 
JMK – s názvem „Podpora Jednotek 
sborů dobrovolných hasičů obcí JMK 
na období 2017/2020“ v roce 2019“ na 
akci „Rekonstrukce požární zbrojnice“. 

• Souhlasí:
- Se stavbou „PIKA Bzenec – Doplnění 

2. IC reaktoru a rekonstrukce ČOV“ na 
pozemku parc. č. 1684/3 v k. ú. Bzenec, 
investorem stavby je spol. PIKA, a. s. 

Z usnesení 8. schůze Rady města 
Bzence konané dne 10. 03. 2019
Rada města:
• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- konzultacích v záležitosti GDPR s JUDr. 

Jarmilou Vašulkovou
- jednání ve firmě DEA Energetická agen-

tura, s.r.o. ve věci dotace na stavbu „Ví-
ceúčelová sportovní hala

- jednání se zástupcem firmy Elimon, 
a.s. Praha – dodávky energií

Informace místostarosty 
Ing. Ivana Černého o:
- jednání na Povodí Moravy ve věci obno-

va krajinné zeleně podél Syrovínky

Informace tajemníka o:
- vyhlášení výběrového řízení na vedoucí 

pečovatelské služby města Bzenec na 
dobu určitou (zástup za rodičovskou 
dovolenou)

- vyhlášení výběrového řízení na pracov-
ní místo vedoucí sociálního odboru

- vyhlášení výběrového řízení na samo-
statného referenta - matrikář(ka), pra-
covník(ce) evidence obyvatel

- písemném upozornění mzdové účet-
ní na povinnost zaměstnávat osoby 
se zdravotním postižením ve výši 4%  
z celkového průměrného přepočteného 
počtu zaměstnanců

- nabídce firmy Blachere-Illumination CZ 
s.r.o. na vánoční osvětlení a světelné 
dekorace na veřejné osvětlení

- sdělení Federace židovských obcí  
v České republice o schválení odprode-
je pozemku židovského hřbitova městu 
Bzenec za účelem rekonstrukce hřbi-
tovní zdi

• Schvaluje:
- Rozpočtové opatření č. 2/2019 předlo-

žené ekonomickým odborem. 
- Plán kontrol příspěvkových organizací, 

jejichž zřizovatelem je město Bzenec, 
na rok 2019 a plán kontrol u žadatelů 
a příjemců veřejných finančních pro-
středků na rok 2019. 

- Konání veřejné sbírky. Účelem sbírky 
je údržba a provoz obnovené kaple sv. 
Floriána a sv. Šebestiána na pozemku 
parc.č. 3702 v k.ú. Bzenec. Sbírka bude 
zahájena k datu 15. 04. 2019 a bude ko-
nána na dobu neurčitou pokladničkami 
(počet pokladniček 3). Pokladničky 
budou umístěny na území města Bze-
nec, a to v budově č.p. 73 (v kanceláři 
informátora), v budově č.p. 75 (infocen-
trum) a třetí bude přenosná. Vyúčtová-
ní sbírky proběhne vždy k datu 31. 03. 
daného roku. 

- Výsledky výběru dodavatele na akci 
„Schody do vinice“ a rozhodla o přije-
tí nejvýhodnější nabídky, tedy nabíd-
ky firmy Stavby Juras, s.r.o. za cenu  
1 842 251,77 Kč vč. DPH. S touto fir-
mou bude uzavřena smlouva o dílo. 

- Nabídku firmy UH IPON, s.r.o. na do-
kumentaci pro provádění stavby „Sta-
vební úpravy objektu č.p. 73“ ve Bzenci 
(zateplení radnice) ve výši 12.500,- Kč 
vč. DPH.

- Nabídku firmy Prost Hodonín, s.r.o. na 
dokumentaci objektu SO 03 „Přeložka 
přípojky vody“ stavby REVITALIZACE 
BROWNFIELDU ZÁMEK BZENEC ve 

výši 11.250,- Kč bez DPH.
- Výsledky výběrového řízení na zakázku 

malého rozsahu pro SMB, p.o. na ná-
kup univerzálního nosiče kontejnerů s 
příslušenstvím typ GAZ – GAZelle včet-
ně sněhové radlice a sypače vozovek 
za cenu 1 629 870,- Kč vč. DPH od firmy 
ZETES s.r.o.  

- Pojištění lesa města Bzenec předlože-
né firmou Eurovalley s.r.o.  - makléř od 
Hasičské vzájemné pojišťovny za cenu 
78.300,- Kč. 

Z usnesení 9. schůze Rady města 
Bzence konané dne 01. 04. 2019
Rada města:
• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- účasti na slavnostním otevření plane-

tária Hvězdárny O. Kotíka ve Ždánicích 
dne 21.03.2019

- jednání se zástupci MŠ Brouček ve 
Bzenci – dne 07.04.2019 bude prohlíd-
ka MŠ pro rodiče z MŠ u pošty

- vydání publikace Kyjovsko nejen z nebe 
(bude určeno k propagaci i prodeji

Informace místostarosty Ing. 
Marka Novoměstského o:
- pozvání na setkání družebních měst 

ve španělském městě Tudela de Duero  
v měsíci červnu 

- přípravě jednání o průzkumech pro 
nový ÚP města Bzence

- návrhu na zvážení znovuzřízení měst-
ské policie ve Bzenci (výhledová záleži-
tost pro příští rok

Informace tajemníka o:
- stávající pracovní neschopnosti refe-

renta soc. odboru p. Mgr. Bulíčka v sou-
vislosti se změnami na odboru (výběro-
vé řízení na vedoucího soc. odboru),

- možných personálních změnách na 
ekonomickém odboru MěÚ v r. 2019-
2020, 

- řešení umístění kamerového systému 
v objektech města v souvislosti s do-
držováním zákona o ochraně osobních 
údajů, 

- přípravách v rámci zabezpečení voleb 
do EP – proškolení zástupců OVK

- vyjádření Českých drah, a. s. Praha  
k žádosti města o náhradu škody při 
požáru lesa ze dne 21. 06. 2018. 

- možnosti získání dotace na paspor-
ty a efektivní státní správu pro města  
a svazky z „Operačního programu za-
městnanost“

- protokolu spol. J2L CONSULT, s.r.o.  
revizi nosných konstrukcí z hlediska 
statiky sklepních prostor bzeneckého 
zámku v souvislosti s výstavbou parko-
viště. 
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• Schvaluje:
- Zahájení nového ročního provozu kaple 

sv. F a Š ve Bzenci ode dne 19. 04. 2019 
se stávající provozní dobou jako v loň-
ském roce. 

- Zakoupení podlahového mycího stro-
je pro potřeby DK Bzenec za cenu do 
25.000,- Kč. 

- Zvýšení počtu sběrných míst ve městě 
umístěním kontejnerů na plasty, papír a 
sklo (bílé a barevné) v ulicích Nový svět 
a Veselská a doplnění o kontejnery na 
plasty a sklo (bílé a barevné) v ulici Za-
hradní. Sběrné plastové nádoby budou 
dodány zdarma spol. EKO-KOM, a. s. 

- Instalaci elektronických mincovníků na 
veřejných WC v ul. Školní (vedle koste-
la) v ceně cca do 5.000,- Kč a kamery 
pro monitorování prostoru před WC  
v ceně cca do 5.000,- Kč. 

• Postupuje do zastupitelstva: 
- Financování IDS JMK pro zajištění do-

pravních služeb obyvatel na území JMK 
s návrhem 25,- Kč na občana města. 

- Zvážení možnosti o členství našeho 
města ve spolku Bratrství Čechů a Slo-
váků Javořina, z. s. 

- Úpravu chybně uvedené informace  
v KN u RD č. p. 427, kde je uvedena 
ulice Vinařů a správně má být ulice Re-
voluční (ul. Vinařů a Revoluční se sbí-
hají u RD č. p. 682, kde ul. Vinařů končí  
a ul. Revoluční pokračuje dále východ-
ním směrem). 

Z usnesení 10. schůze Rady města 
Bzence konané dne 17. 04. 2019
Rada města:
• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- povinnostech pro spolky a bývalá ob-

čanská sdružení v našem městě (Min. 
vnitra ČR)

- rozhodnutích z Vinařského fondu o po-
skytnutí podpory na realizaci projektu 
„BKV 2019“ a „Bzenecké svatomartin-
ské slavnosti 2019“

- jednání na MěÚ v Napajedlích o po-
stupu příprav D55 v úseku Otrokovice 
- Břeclav

Informace místostarosty
Ing. Marka Novoměstského o:
- nutnosti provedení opravy zdi po zbou-

rání RD č. p. 428 v ul. Olšovská
- možnosti získání dotace z Operačního 

programu ŽP - „Hospodaření s dešťo-
vou vodou v obcích“

- Zprávu o činnosti Komise pro projed-
návání přestupků města Bzenec za r. 
2018 a I. Q r. 2019.

- Informaci správy majetku o počtu  
a stavu laviček ve městě Bzenec.

- Žádost o poskytnutí finančního daru 
pro nadaci Josefa Zimovčáka  na pod-
poru onkologicky nemocných dětí při 
konání 3. ročníku veřejného cyklovýle-
tu „Na kole dětem jižní Moravou“ dne 
15.06.2019. 

- Žádost o poskytnutí finančního daru 
pro DLK Petrklíč Bzenec za účelem 
konání divadelního představení Malý 
princ dne 10.07.2019.

- Nákup softwaru „Stavební úřad, Propo-
jení do SSL – Munis ERMS“ pro potřeby 
stavebního úřadu MěÚ Bzenec od spol. 
VITA software s r. o. za cenu 16.894,- 
Kč bez DPH + roční paušál za užívání 
ve výši 15.576,- Kč bez DPH

- Dodávku a instalaci IT techniky za úče-
lem pokrytí WiFi ve všech budovách 
MěÚ Bzenec firmou ELCOMT system´s 
s.r.o. za cenu 15.530,- Kč bez DPH (bez 
pasivních prvků). 

- Nákup 19 ks laviček pro následné roz-
místění ve městě Bzenec 

- Nákup12 ks odpadkových košů od fir-
my Jaroslav Fáček za cenu 4.000,- Kč/
ks vč. DPH a dopravy pro umístění v lo-
kalitě za kasárnami do ulice Pod Kněží 
horou ve Bzenci

- Uzavření úrazového pojištění 15 čle-
nům SDH Bzenec u Pojišťovny VZP, 
a.s. (Ke Štvanici 656, Praha) prostřed-
nictvím spol. Eurovalley s. r. o. ve výši 
10.440,- Kč/rok

- Udělení souhlasu k povolení vjezdu 
na lesní cesty v k. ú. Bzenec do konce  
r. 2020 pro firmu HBH Projekt spol. 
s r. o. za účelem provádění biologic-
kých průzkumů v území tzv. Bzenecké 
Doubravy, a to v souvislosti s projekto-
vou přípravou dálnice D55 v úseku Bze-
nec – Rohatec

- Zpracování akustické studie pro stavbu 
„Bzenec - Bažantnice – technická infra-
struktura pro výstavbu 6 RD“ od Hygie-
nické laboratoře, s.r.o. ve výši 22.240,- 
Kč vč. DPH. 

- Zaměření okolí KD Bzenec a zpracová-
ní studie okolních ploch včetně vizuali-
zace za cenu 31.000,- Kč a zpracování 
projektu fasády a venkovních ploch KD 
Bzenec za cenu 40.000,- Kč. Zpracova-
telem bude ing. arch. Pavel Jurásek  

Z usnesení 3. zasedání 
Zastupitelstva města Bzence 
konaného dne 25. 02. 2019
Zastupitelstvo města:
• Bere na vědomí:
- Zprávu o činnosti rady za uplynulé  

období. 
Informace starosty o:
- zasedání kontrolního výboru i finanční-

ho výboru

- podílových fondech – dědictví po p. Fr. 
Novákovi

- přehledu nemovitostí – staveb v majet-
ku města a potřebami na jejich opravy 
(materiál obdrželi všichni zastupitelé)

Informace místostarosty města 
Ing. M. Novoměstského o:
- aktuálních informacích k ÚPD města 

Bzenec (ty byly doplněny výkladem 
hosta Ing. Kubíka z odboru územního 
plánování a stavebního řádu MěÚ Ky-
jov).

- projektu regenerace území brownfieldu 
„Zámek Bzenec“. Projekt řeší odstra-
nění (demolici) objektů na pozemcích 
parcel. č. 1938/1. a 1938/3 v k. ú. Bze-
nec (jedná se o „nové“ objekty vedle 
areálu zámku) a vybudování veřejně 
přístupného bezplatného parkoviště na 
uvolněných pozemcích; návrhu na po-
dání žádosti o dotaci na projekt rege-
nerace území brownfieldu „Zámek Bze-
nec“, který řeší odstranění objektů na 
pozemcích parcel. č. 1938/1 a 1938/3 
v k. ú. Bzenec a vybudování parkoviště 
na uvolněných pozemcích;

• Schvaluje:
- Rozpočtové opatření č. 1/2019.
- Sponzorské příspěvky na rok 2019.
- Příspěvek pro Nemocnici Kyjov, pří-

spěvkovou organizaci (Strážovská 
1247/22, Kyjov) na pořízení nové sa-
nitky záchranné služby, a to ve výši 
100.000,- Kč. 

- Odprodej podílových fondů, které měs-
to vlastní a jsou u České spořitelny 
(město je získalo v dědickém řízení po 
p. Fr. Novákovi). 

- Projekt regenerace území brownfieldu 
„Zámek Bzenec“. Projekt řeší odstra-
nění (demolici) objektů na pozemcích 
parcel. č. 1938/1. a 1938/3 v k. ú. Bze-
nec (jedná se o „nové“ objekty vedle 
areálu zámku) a vybudování veřejně 
přístupného bezplatného parkoviště 
na uvolněných pozemcích. Odstranění 
(demolici) objektů na pozemcích par-
cel. č. 1938/1. a 1938/3 v k. ú. Bzenec 
(jedná se o „nové“ objekty – sklad MTZ 
a lahvovnu v areálu zámku). 

- Podání žádosti o dotaci na projekt re-
generace území brownfieldu „Zámek 
Bzenec“, z podprogramu 117D082 – 
Podpora regenerace brownfieldů pro 
nepodnikatelské využití, a sice na první 
etapu v dotačním titulu DT 1 Revitaliza-
ce a výstavba. 1. etapa řeší odstranění 
objektů na pozemcích parc. č. 1938/1 a 
1938/3 v 1/2 k. ú. Bzenec a vybudování 
parkoviště na uvolněných pozemcích.

- Uzavření smlouvy o smlouvě budoucí 
na směnu obecních pozemků parcel. 
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č.: 5582/1 (cca 37.759 m2), 5582/2 
(cca 414 m2) a 5365/1 (cca 34.860 
m2 z celkové výměry pozemku cca 
546.822 m²) vedeny jalo lesní plocha 
v k.ú. Bzenec za pozemek parcel. č. 
5031/1 (cca 73.033 m²) ve vlastnictví 
státu – ČR prostřednictvím Ředitelství 
silnic a dálnic ČR. 

- Zastavení prací na pořízení „Změny 
č. 6 Územního plánu města Bzenec“  
a přesunutí celého obsahu této změny 
– tedy všech dílčích změn - do nového 
územního plánu. 

- Zastupitele - místostarostu Ing. Mar-
ka Novoměstského jako odpovědného 
prostředníka za přenášení informací 
z obce na pořizovatele ÚPD města  
a opačně.

Z usnesení ze 4. zasedání 
Zastupitelstva města Bzence 
konaného dne 29. 04. 2019
Zastupitelstvo města:
• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- aktuálním rozpracování ÚPD města 

Bzenec 
- návrhu řešení záležitosti/přemístění 

MŠ III (u pošty)
- založení sbírkového účtu na opravy 

kaple sv.F&Š 
- kolaudaci a otevření cyklostezky Bze-

nec / Bzenec-Přívoz.
- Zprávu Ing. I. Černého (správce obec-

ních lesů) o hospodaření v obecních 
lesích za rok 2018. 

• Schvaluje:
- Financování IDS JMK pro zajištění 

dopravních služeb obyvatel na území 
JMK pro rok 2019 s tím, že město při-
spěje 25,- Kč/občan (dle počtu občanů 
k 31.12.2018) což je 50% požadované 
částky. 

- Smlouvu o poskytnutí finanční podpory 
na poskytování soc. služeb z JMK ve 
výši 1.368 tis. Kč pro město Bzenec.

- Poskytnutí dotace z rozpočtu města na 
spolufinancování min. sítě soc. služeb 
pro rok 2019 ORP Kyjov 73.4 tis. Kč.

- Dokončení projekt. prací k výstavbě  
6 RD Bažantnice v ceně cca 264 tis. Kč. 

- Plán odpadového hospodářství města 
Bzenec na roky 2017 – 2026. 

- Postup přesunu MŠ III u pošty v těch-
to krocích: MŠ bude přestěhována do 
budovy č.p.500 v kasárnách; budova 
MŠ u pošty se zbourá; budou dovyba-
veny prostory MŠ v Kasárnách včetně 
herních prvků; o obnově – výstavbě MŠ  
v centru města se rozhodne v dalším 
období.

- Uzavření smlouvy o smlouvě budoucí, 

kdy prodávající „Federace židovských 
obcí v České republice“ se touto smlou-
vou zavazuje uzavřít řádnou kupní 
smlouvu a v budoucnu prodat do výluč-
ného vlastnictví městu Bzenec část ne-
movité věci - pozemku parc.č. 3745/3 
v k.ú. Bzenec – v šíři cca 0,5 m po celé 
jeho délce s parcel. č. 3744. Navrhova-
ná cena je 100,- Kč/m².

• Ukládá:
Radě města: 
- Zajistit posudek hygieny na prostory 

MŠ v č.p. 500 v Kasárnách.
- Zajistit stanovisko stavebního úřadu  

k rekonstruovaným prostorám budovy 
č.p. 500. 

- Zjistit možnost odkoupení vybavení  
a herních prvků od končící školky Brou-
ček – konzultovat s vedením školy do-
vybavení prostor školky a dvoru. 
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Podporu a pomoc lidem, kteří řeší tíži-
vou situaci, se kterou si nedokážou sami 
poradit, nabízí sociální služba Občanská 
poradna při Charitě Kyjov. Službu může 
navštívit dospělý jedinec, který se do 
nepříznivé situace dostal i třeba vlast-
ní vinou, následkem např.neuváženého 
jednání při podpisu nevýhodné smlouvy 
o energiích. Cílovou skupinou poradny 
jsou jedinci i  rodiny s dětmi v nepříznivé 
či tíživé životní situaci, kteří neznají do-
stupné možnosti řešení své situace, prá-
va a povinnosti plynoucí z jejich rolí, aby 
dosáhli pozitivní změny ve svém životě. 

Témata, která přivedou člověka do 
poradny, mohou být i právního charakte-
ru: požadavek na zvýšení výživného pro 

nezletilé dítě ještě studující, výživné pro 
rozvedeného manžela či exekuční příkaz 
z důvodu dlouhodobě neřešených dluhů, 
neschopnosti splácet vlivem nízkého pří-
jmu, pobírání sociálních dávek, či nepří-
znivého zdravotního stavu (stanoveného 
invalidního důchodu) a z  toho plynoucí 
omezení v běžném životě. 

V  roce 2018 navštívilo Poradnu ve 
Bzenci celkem 12 osob, z toho 1 muž, ve 
věku od 27 do 65 let. Proběhlo celkem 
9 setkání, na kterých byla projednávána 
témata: nárok na sociální dávky, situace 
finanční nouze, majetkoprávní vztahy a 
nárok na zvýšení vyživovací povinnosti, 
další postup ve věci  exekuce, dluhů a 
téma akutní hledání následného bydlení.

Za uplynulý rok 2018 navštívilo Porad-
nu v kanceláři v Kyjově dalších 22 jedin-
ců-obyvatel Bzence.   

Služba je bezplatná, anonymní, pro-
vozní doba je každý všední den v  době 
8:00-15:30.

Služba je poskytována ve Bzenci, na 
Městském úřadě, v rozsahu tří hodin za 
měsíc, vždy první úterý v měsíci v době 
od 12.30 do 15:30.

Službu finančně podporuje Minister-
stvo práce a sociálních věcí ČR, Jihomo-
ravský kraj a obce ORP Kyjov.

Mgr.Karla Blahůšová, vedoucí služby

Bohužel i v našem městě se stále častěji 
setkáváme s  problémem nezabezpeče-
ných volně pobíhajících psů, kteří se bez 
dozoru pohybují po veřejném prostran-
ství, znečišťují ho a obtěžují občany na-
šeho města. 

Touto cestou bychom chtěli upozornit 
majitele psů na některé základní povin-
nosti a fakta spojená s touto problema-
tikou:
- Nezajištěním svého zvířete proti úniku, 

jak uvádí § 13 odstavce 1 zákona č. 
246/1992 Sb. na ochranu zvířat proti 
týrání, se dopouštíte dle § 27 odstavce 
2 písmena f) téhož zákona přestupku. 
Únik psa, ať už k němu dojde nedosta-
tečným zajištěním, podhrabáním nebo 
i v případě, že zvíře vypustí nezamče-
nou brankou třetí osoba, je přestup-
kem. Pokuta za tento přestupek, může 
být uložena dle uvedeného zákona 
odstavce 12, písmena c) až do výše 
50.000,- Kč.

- V  případě že dojde k  napadení člově-
ka psem, jedná se o ublížení na zdraví 
z nedbalosti, za které je opět postiho-
ván vlastník nebo držitel psa. Nejen, že 
vás tedy čeká pokuta v přestupkovém 
řízení, ale případ může být klasifikován 
jako trestný čin, kdy hrozí až 2 roky od-
nětí svobody. 

- Pokud pes zaviní dopravní nehodu  
a prokáže se jasná souvislost mezi ní  
a aktivitou psa, jeho majitel odpovídá 
za vzniklou škodu a bude po něm po-
žadována náhrada.

- Rovněž v  případech napadení jiného 
psa musí majitel uhradit náklady na ve-
terinární péči a vzniklou škodu.

- Pokuta až 10.000,- Kč vám hrozí, po-
kud váš pes vyplaší v  lese zvěř, i když 
jej budete mít v té chvíli na vodítku. Za 
psa volně pobíhajícího honitbou může-
te dostat pokutu až 30.000,- Kč. 

- Velkým problémem je bohužel čím 
dál častější znečištění veřejného pro-
stranství exkrementy. V tomto případě 

se jedná o přestupek proti veřejnému 
pořádku, konkrétně znečištění veřej-
ného prostranství. Dle § 47 odstavce 
1, písmena e) zákona č. 200/1990 Sb. 
o přestupcích se dopouští přestupku 
ten, kdo znečistí veřejné prostranství, 
veřejně přístupný objekt nebo veřejně 
prospěšné zařízení anebo zanedbá po-
vinnost úklidu veřejného prostranství. 
Za tento přestupek lze dle § 47 odstav-
ce 4 tohoto zákona uložit pokutu do 
30.000,- Kč.

Tímto apelujeme na všechny majitele 
čtyřnohých miláčků, aby se seznámili 
se všemi povinnostmi a možnými riziky 
spojenými s chovem psů a zajistili si kva-
litní bezpečné podmínky chovu. V přípa-
dě zjištění nedostatků nezbývá než toto 
porušení písemně ohlásit na městském 
úřadě s žádostí o zahájení přestupkové-
ho řízení u Komise k projednávání pře-
stupků. Dále bude s majitelem naloženo 
dle platných právních předpisů se všemi 
důsledky.

Z Občanské poradny Charity Kyjov

Upozornění
pro majitele psů
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Neděle, 21. dubna 2019
Čas: 20:00
Místo: vinárna u Fialů
Místní šohaji, Filip, Marek a Jura, usedají 
k pohárku červeného s  cílem vymyslet 
nějakou kulišárnu na  souborové holky. 
Vymyšleno! Každé holce napíšou vzkaz 
před barák! Takže Monča, Lucka, Zden-
ka. Kluci si nalívají nový pohárek. Lenka, 
Klárka, Andrejka. Kluci si nalívají další 
pohárek. Alička, Johča, Lucka, Terka. 
Chystají vápno, štětku, kýblík a pečlivě 
vymyšlené vzkazy, části písniček, si peč-
livě do kapsy schovává Jura. Kluci otví-
rají novou lahev a čekají, až se setmí a 
vyráží se. Těsně před  odchodem se ke 
skupině ještě rychle přidává folklorní be-
njamínek, Martin.
Komentář Marka:
Řeknu	vám,	že	takové	malování	před	ba-
rák	není	 žádná	sranda.	Každá	druhá	ne-
měla	 před	 barákem	 zametené,	 tož	 jsme	
jim	to	tam	museli	aj	umést,	aby	to	drželo	
na	tej	zemi.	Párkrát	jsme	měli	aj	kompli-
kace	 s  tím,	 že	 holky	 ještě	 ani	 nespaly…
Třeba	 taková	 Lucka	 doma	 vytírala	 ještě	
o	 jedenáctej	 večer	 a	 málem	 nás	 viděla,	
ba	co	víc,	málem	nás	tou	vodou	aj	polila.	
No	naštěstí	se	to	všechno	obešlo	bez vět-
ších	komplikací	a	o	půl	druhej	ráno	sme	
šli	spat,	abysme	na	tu	šlahačku	byli	ready. 

Velikonoční pondělí, 22. dubna 2019
Čas: 5:30
Místo: u Fialů doma
Krojovaní kluci se pomalu, ale jistě, za-
čínají scházet na začátek šlahačky. Při-
chází nejen Bzenčani, ale i Žeravjáci, kte-
ří dojeli vyšlahat pár bzeneckých holek. 
Jakmile jsou všichni, dělá se první po-
vinná fotka a jde se na věc. „Ej, šlahačka 
moja..“ se rozeznívá u první holky, která 
kluky vítá nejen velikonoční výslužkou, 
ale také snídaní. Tu všichni s povděkem 
vítají a usedají ke stolu.
Komentář Marka:
Budík	mně	zazvonil	v	5:15.	Povyčítal	jsem	
si,	že	jsme	ten	sraz	nedali	aspoň	na	deset	
odpoledne.	Do 15 minut	k nám	měli	přijít	
kluci.	Tož	jsem	se	nasúkal	do	teho	polo-
městského	oděvu	a	utěkal	jsem	do	vinár-
ny	ještě	pro	sedmičku,	ať	máme	na	snída-
ňu.	Do	6	hodin	jsme	byli	všecí	nachystaní	
(stihli	 jsme	aj	jednu	zvukovku)	aj	s Žera-
vjákama,	kteří	nás	dojeli	podpořit	na	první	
zastávce	–	 ségra	Anička.	Před barákem	
jsme	začali	zpívat	Ej	šlahačka	moja	–	tra-
diční	 velikonoční	 verbuňk	 -	 a	 pak	 pořád	
jsme	ségru	aj	mamku	pořádně	vyšlahali,	
aby	byly	zdravé.	Následovalo	občerstvení	
v podobě	dvou	štamprlí,	chlebíčku,	koláč-
ku	a	pohárku	vína.	Ještě	mašla,	 vajíčko,	
fotka	u	nápisu	a	utěkali	jsme	dál,	abysme	

to	stíhali.	Další	zastávka	byla	Terča	–		aj	
tu	začínáme	písničkou	a	ano	opět	se	po-
hoštění	 skládá	 ze	 stejných	 nebo	podob-
ných	pokrmů	či	 nápojů.	 Ještě	osum	ho-
lek.	Dneska	bude	dlouhý	den.

Čas: 6:00
Místo: Bzenec, Messenger (Facebook)
Holky ze souboru tuší, že letošní Veliko-
noce nebudou jen tak ledajaké po Štěpá-
novi. Téměř všechny se  potkávají brzy 
ráno ve společné konverzaci, jen Anička 
je offline, protože kluci začínají šlahačku 
právě tam. Po chvíli se připojuje a sdě-
luje holkám své zážitky a informuje o 
překvapení před domem. Okamžitě se 
strhne v  hromadné konverzaci výměna 
fotek s nápisy a posměšných smajlíků, 
protože kluci se fakt vyznamenali. Pak 
už jen nejčastěji následovala otázka: Tak 
co, kde jsou a jak jsou na tom?
Komentář Aličky:
Už	večer	před	Velikonocemi	jsem	věděla,	
že	 něco	 nebude	 v	 pořádku.	 Můj	 brácha	
byl	ten	večer	divný,	jak	kdyby	byl	z	něče-
ho	nervózní,	pořád	se	koukal	ven	a	něco	
kontroloval.	Vůbec	mě	nenapadlo	se po-
dívat	ven	a	zjistit,	 co	pořád	sleduje,	pro-
stě	jsem	šla	spát.	Další	ráno,	Velikonoce,	
vstala	jsem	a	roztáhla	žaluzie,	no	a	před	
barákem	mě	čekalo	překvapení,	boží	ná-
pis	jedné	písničky	A	co	je	to	za	 tajomná	
láska.	Hned	 jsem	 to	šla	psát	holkám	ze	
souboru,	 jestli	 mají	 taky	 nápis	 jako	 já.	
Každá	měla.	V průběhu	dne	jsme	si	psaly	
a	 sledovaly,	 u	 které	 děvčice	 zrovna	 naši	
šlahači	jsou.	Já	se	dočkala	až	v odpoled-
ních	 hodinách,	 protože	 jsem	 byla	 skoro	
poslední	zastávka.	Vůbec	to	ale	nevadilo,	
byla	jsem	ráda,	že	došli,	že	mě	nenechali	
uschnout.

Čas: 12:00
Místo: někde ve Bzenci
Skupina veselých krojovaných míří 
z města na Olšovec. Už jsou rozezpívaní 
a tak po cestě střídají jednu lidovku za 
druhou. U Novotných se potkávají s mu-
zikanty z Oskoruše a pořádně to na této 
zastávce roztáčí. I tu ale nastal čas se 
rozloučit a kluci pokračují dál na Olšovec 
a Kolonku.
Komentář Marka:
Od	 Lenči	 jsme	 šli	 k  Johči,	 pak	 Aličce,	
Klárce	a	Lucce	a	pak	ke	Zdence.	U	Johči	
celá	akce	nabrala	opravdu	otáčky.	Takže	
určitě,	 milí	 čtenáři,	 omluvte,	 že	 si	 nejsu	
jistý	událostma,	které	následovaly.	Podtr-
ženo,	sečteno	to	byla	solidní	akce.	Příští	
rok	už	snad	jen	vylepšit	 ten	tajmink,	aby	
holky	nemusely	 tak	čekat	a	bude	to	eňo	
ňuňo. 
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Pro milovníky cyklistiky – ale nejen pro 
ně – se stal svátečním dnem 3. duben 
2019, kdy byla za přítomnosti pozvaných 
hostů a bzeneckých občanů otevřena 
nově zbudovaná cyklostezka „Bzenec – 
Bzenec-Přívoz“. 
Všichni účastníci se sešli u pomníku  
J. B. Bechtla a pak se společně na ko-
lech přemístili na začátek nově vybudo-
vaného úseku. Slavnostním projevem 
všechny přítomné přivítal pan starosta 
Pavel Čejka a poté pásku v barvě triko-
lóry přestřihli: pan Ing. Peter Štefančík, 
pan Ing. Jiří Sochna a pan Josef Brhel. 
Pak všichni přítomni přijali pohoštění  
a společně postávali a diskutovali. Po-
stupně sedali na kola a vraceli se smě-
rem ke Bzenci.
Akce se zúčastnili kompletně všichni 
naši radní, kteří jako jeden muž dorazili 
vzorově na kolech – někteří i se svými 
rodinnými příslušníky. Řadu cyklistů po-
sílili i někteří členové zastupitelstva. Pan 
Ing. Josef Bártek dokonce přijel se svý-
mi žáky ze ZŠ. 
A hodnocení? Zase jedna pěkná a pove-
dená akce. Věříme, že cyklostezka bude 
sloužit ku prospěchu všem, kteří ji vyu-
žijí.
Velký dík patří zaměstnancům městské-
ho úřadu ve Bzenci, kteří akci připravili  
a přichystali občerstvení.

Aktuality z kultury
Sledujte kulturní akce:
www stránky města
kabelová televize
facebook města
vývěsky města

Zveme všechny na Červnovou noc 
do areálu zámeckého parku 

22.6.2019 viz. plakát
Čekáme na vaše nápady v  oblasti 
kultury ……

HLEDÁME KNĚŽNU
A KNÍŽETE 
NA BZENECKÉ 
KROJOVANÉ 
VINOBRANÍ !!!

Kontakt
725 543 027
kultura@bzenec.cz

Bzenecká 
mariánská pouť 18. 
srpna 2019, kostel 
sv. Jana Křtitele
7:30 hod.
modlitba růžence

8:00 hod.
ranní mše svatá (celebruje P. Walde-
mar Grieger)

9:00 – 10:15 hod.
příležitost ke svátosti smíření

9:15 hod.
řazení procesí u zámku

9:30 hod.
průvod procesí se sochami přes ná-
městí ke kostelu

10:00 hod.
modlitba růžence a zpěv Scholy

10:30 hod.
slavnostní mše sv. (celebruje P. Th-
Lic. Pavel Suška)

Slavnostní otevření cyklostezky
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Pojem Alexandrovci je známý po něko-
lik desítek let po celém světě. A tak se 
stalo tradicí, že tento soubor pravidelně 
přijíždí i k  nám do České republiky, aby 
předvedl své umění všem, kteří mají rádi 
sborový zpěv doprovázený orchestrem 
společně s tradičními ruskými tanci. Tak 
tomu bylo i v květnu letošního roku. Na 
přání jsme uskutečnili zájezd Bzenčanů 
na tento opravdu vynikající kulturní záži-
tek. Základ autobusu tvořili z větší části 
členové SPS JAROSLAV, jejich rodinní 
příslušníci a přátelé. 
Všichni jsme se těšili už od ledna, kdy se 
objednávaly vstupenky. Plni očekávání 
jsme ujížděli autobusem v neděli v pozd-
ních odpoledních hodinách do Brna, kde 
se koncert konal v  DFRG Aréně /hala 
Rondo/. 

Po výstupu z autobusu jsme prošli turni-
kety a mířili k sedadlům v hale. Zasedli 
jsme na svá místa a plni nadšení naše 
oči směřovaly k podiu. Nejdříve nastupo-
val orchestr a pak 50tičlenný sbor vyni-
kajících ruských zpěváků, který celá hala 
vítala bouřlivým potleskem. 
Následovala jedna skladba za druhou, 
střídali se dirigenti, sólisté. Bohatý pro-
gram byl doplněn úžasnými tanečníky, 
možná by se dalo napsat artisty. Při po-
hledu na ně nás všechny rozbolely nohy 
i kolena. Přemýšleli jsme, jestli nejsou 
gumoví. 
Zazněla Svatá válka, Kaťuša, kterou spo-
lečně zpívali i diváci, známé písně – Išel 
Macek do Malacek, Na tú svatú Kateri-
nu. Zastavil se nám dech, když nastoupil 
Vadim Ananěv a zazněla Kalinka. Snad 

nejznámější skladba v podání tohoto vy-
nikajícího umělce.
Večery pod Moskvou byly poslední 
skladbou nezapomenutelného vystoupe-
ní. Zpívali všichni účinkující na jevišti, za-
tímco se v hale postupně zvedali diváci  
a ve stoje se loučili bouřlivým potleskem, 
který neměl konce. 
Děkujeme za nádherný zážitek a jsme 
rádi, že i po tak těžké ztrátě, která toto 
těleso potkala před 2 lety při leteckém 
neštěstí, se znovu postavilo na nohy  
a může rozdávat úžasné kulturní zážitky 
po celém světě.

Těším se na Vaše nápady, abych mohla 
uspořádat další zájezd za kulturou. 
RNDr. Jitka Jablonická
vedoucí Domu kultury
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V měsíci březnu jsme zavítali za pohád-
kou do knihovny ve Bzenci. Paní knihov-
nice Jitka Navrátilová se už na nás těšila 
a měla pro děti tentokrát připravenou 
pohádku „O ošklivém káčátku“. Ten, 
kdo pozorně poslouchal, znal odpovědi 
na hádanky, které měla paní knihovnice 
nachystané. Děti si mohly za odměnu 
prohlédnout dětské knížky, leporela a 
časopisy. Znovu jsme se přesvědčili, že 
každá chvíle s knížkou stojí za to. Nejde 
jen o to dát do ruky dětem knížku, ale 
hlavně jim ji musíme číst. Každá chvíle, 
kterou strávíme s dítětem a s knížkou, je 
to nejlepší, co dítěti můžeme dát. Máme 
radost, že i rodiče našli cestu do místní 
knihovny a společně s dětmi vybírají a 
čtou knížky. Děkujeme paní Navrátilové 
za příjemné dopoledne a těšíme se na 
další návštěvu.
 
Radka Holková, Ivona Tomaštíková
MŠ III. město

V selském domku v Kněždubu na nás če-
kalo překvapení v podobě zvířátek, která 
žijí na statku. Děti se během krátké chvil-
ky seznámily, jak se ke zvířátkům správ-
ně chováme, jak o ně pečujeme a čím je 
krmíme. V zahradě si zahrály pohádku O 
veliké řepě. Na závěr si každý kromě zá-
žitků odvezl medaili.

Radka Holková, Ivona Tomaštíková
MŠ III. město

Březen - měsíc knihy

Zvířátka na statku

Chodíš sem a tam 
a nikdo blízký
pro věk nízký

se se s tebou nezastaví,
protože slaví

svůj mladý věk
a ty se v nudě

topíš
totiž

dívka solidní

je daleko
a smutek

čekání dohání
k nudě

už věky věků
a život je těžce
pak žit a věčné

nudy vody
přetékají!

Do prvního slunce
polední se vpíjí…

jak
do zlaté klece

jak
do zlaté číše

k večeru
je andělé

pro svou krásu
pijí…

Miroslav Janík – Nuda Vítězslava Radostová – Andělská mana

Z pera našich čtenářů…
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Překvapením pro všechny děti byla ná-
vštěva paní hasičky J. Brázdové, která 
dětem ukázala snad vše, co je u hasičů  
k vidění, objasnila jejich práci a vysvětlila, 
jak se správně chovat v krizových situa-
cích. Povídání bylo proloženo vyzkouše-
ním si hasičského oděvu, přilby a nejví-
ce se dětem líbila prohlídka hasičského 
auta.  Akce pro ně byla také inspirací  
k výtvarné soutěži s tématem 
„V domě hoří! A co teď?“, které se naše 
děti zúčastnily.  Moc děkujeme a těšíme 
se na příští návštěvu.
Ani deštivé a větrné počasí, které pano-
valo v  den plánovaného výletu, nás ne-
odradilo od návštěvy Selského domku  
v Kněždubu. Po krátké cestě autobusem 
nás přivítal příjemný personál. Po vydat-
né svačince si děti prohlédly zvířátka, na-
krmily králíčky, nasypaly zrní slepičkám, 
prohlédly si husy, prasátko a pohrály si 
s kozičkami.  Pro děti byly připraveny zá-
bavné aktivity, hry a jiné atrakce. I přes 
nepříznivé počasí nám bylo dobře a výlet 
jsme si užili.
V průběhu školního roku jsme se postup-
ně vystřídali v městské knihovně. Paní 
knihovnice J. Navrátilová dětem přečet-
la pohádky, společně jsme si zopakovali 
názvy pohádek, pohádkových bytostí, 
hádali hádanky. Děti dostaly také mož-
nost si volně prohlížet knihy, časopisy a 
encyklopedie. Setkání si jistě brzy zopa-
kujeme.
22. 4. 2019 byl Dnem Země. Jde o den, 
který je věnovaný naší planetě. Ve tří-
dách jsme si proto povídali o tom, jak se 
o ni můžeme starat. Děti si zopakovaly, 
do kterých kontejnerů dáváme odpad, co 
do přírody nepatří. Ve hrách si procvičily 
správné třídění odpadu. Výuka o Zemi, 
ekologii je zajímavá, poutavá a upozor-
ňuje děti na dopady životního prostředí.
V květnu jsme oslavili Den matek. Na be-
sídkách ve třídách děti maminkám a ba-
bičkám zazpívaly, zatančily, zarecitovaly. 
Pro maminky s láskou vyrobily dárečky, 
které je potěšily.
To jsou jen střípky z naší každodenní 
mravenčí práce s dětmi.
Na závěr bych chtěla poděkovat paní 
učitelkám a všem provozním zaměst-
nancům za práci a trpělivost.
Společně přejeme dětem pěkné sluneč-
né prázdniny plné her, zábavy, dovádění 
a šťastný vstup do nového školního roku, 
který začíná 2. 9. 2019.                                     
 
Zita Koutná, MŠ I.

Předprázdninové zpravodajství z MŠ I.
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V jarních měsících se každoročně konají 
sportovní soutěže škol v různých odvět-
vích na úrovních okrsků, okresů a kraj-
ských finále.
Žáci naší školy se většiny soutěží pravi-
delně zúčastňují a dosahují i velmi dob-
rých výsledků. 
Děvčata i chlapci ze čtvrtých a pátých 
tříd po vítězství v  okrsku vybíjené po-
stoupili do okresního finále, kde se dařilo 
zejména dívčímu družstvu. To po velkém 
boji skončilo bohužel na druhém místě 
a vysněné krajské finále se tak muselo 
obejít bez naší účasti.
Druhé místo v okrsku obsadili i fotbalisté 
z prvního až třetího ročníku, kteří bojova-
li na stadionu v  Ratíškovicích v  Mc Do-
nalds cupu.

Na okrskové úrovni reprezentují školu  
i naši florbalisté. Zatím však bez výraz-
nějšího úspěchu. Ale vzhledem k široké 
základně, hlavně mladších ročníků, se 
jistě blýská na lepší časy.
 K  největší sportovní akci škol okresu 
Hodonín patří každoročně Pohár rozhla-
su s Českou spořitelnou v atletice. Žáci 
a žákyně II. stupňů mnoha škol soutěžili 
ve dvou květnových dnech v různých at-
letických disciplínách na stadionu U Čer-
vených domků v Hodoníně.
Naše družstva si vedla velmi dobře  
a v početné konkurenci svých vrstevníků 
se  určitě neztratila. Mladší děvčata ob-
sadila 7. místo ze 13 škol, mladší chlap-
ci 8. místo ze 13 škol, starší děvčata 3. 
místo z 12 škol a starší chlapci 2. místo 

z  12 škol. Přestože se jedná o soutěž 
družstev, byly hodnoceny i individuální 
výkony. Získali jsme celkově pět medai-
lí: Zlato ve štafetě 4x60m starších dívek, 
stříbro ve štafetě 4x60m starších chlap-
ců, ve vrhu koulí starších chlapců – Lu-
káš Marčík, bronz ve vrhu koulí starších 
děvčat – Sabina Formanová a v běhu na 
1500m Dominik Novák. 
Pochvalu za vzornou reprezentaci školy  
i města však zaslouží všichni sportovci 
ve všech sportech a kategoriích. Po-
děkování samozřejmě patří i učitelům 
tělesné výchovy, kteří žáky na soutěže 
připravují.

Mgr. Bc. Jiří Adamec

Ze školního sportu
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Zápis do prvních tříd v  naší škole se 
uskutečnil ve dnech 2. a 3. dubna 2019.
Zápisem byly pověřeny učitelky Mgr. 
Magda Březíková a Mgr. Šárka Gajdová, 
které budou v novém školním roce třídní-
mi učitelkami právě v prvních třídách. Na 
organizaci celého zápisu se však podíle-
ly i ostatní vyučující z celého I. stupně a 
pomohly i některé učitelky z II. stupně.

Celkem se do školy dostavilo 51 dětí vče-
tně těch, které už měly odklad povinné 
školní docházky z minulého roku. V době 
uzávěrky tohoto zpravodaje požádalo  
o odklad 9 dětí. Z  toho vyplývá, že by  
1. září mělo nastoupit 42 dětí do dvou 
prvních tříd. Uvedený počet budoucích 
prvňáčků nemusí být ještě úplný. 
  

Zápis do mateřských škol proběhl 2. a 3. 
května 2019 v budově MŠ I. Je potěšují-
cí, že můžeme přijmout k předškolnímu 
vzdělávání všechny děti včetně těch, kte-
ré k 1. 9. 2019 dosáhnou věku dvou let.

Mgr. Bc. Jiří Adamec

Celou zimu jsme ve školní družině pilně 
četli knížky autorky Mary Pope Osborne 
o dobrodružstvích, která zažívají souro-
zenci Anička a Kuba díky magickému 
domečku. Stačí tak málo - otevřít knihu, 
vyslovit přání a magický domeček je pře-
nese na místo, kam si přejí.
Když jsme dočetli všechny díly, byla vy-
hlášena soutěž o nejlepšího ilustrátora 
těchto knížek. Paní učitelka Klára Tětha-
lová vybrala nejlepší obrázky a vyhlási-
la vítěze. Ale musím říci, že měla velmi 
těžkou práci, protože obrázky se podařily 
úplně všem.  

Mgr. Ludmila Sotolářová, vedoucí ŠD

Zápis do první třídy

VÝTVARNÁ SOUTĚŽ O NEJLEŠÍHO ILUSTRÁTORA 
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I tento rok jsme my, žáci 5.a 4. ročníků, 
hráli vybíjenou. Okrskového kola, které 
se konalo ve Bzenci 10. 4. 2019, se ještě 
zúčastnila družstva Ratíškovic, Vraco-
va a Strážnice. Družstva holek i kluků 
ze Bzence zvítězila nad všemi!! Bylo to 
obtížné, ale díky svým trenérkám, kte-
ré nás dobře připravily, jsme to zvládli.  
A tak jsme postoupili do okresního kola 
v Hodoníně. Tam už to bylo mnohem těž-
ší. Nakonec družstvo holek skončilo na  
2. místě o jeden jediný bod v prodloužení 
ve finále a družstvo kluků bylo na 4. mís-
tě.  Moc jsme si to užili.

16. května 2019 proběhlo na Kulturním 
domě ve Bzenci vystoupení žáků základ-
ní školy věnované maminkám u příle-
žitosti jejich svátku. V  pořadu vystoupil 
dětský  folklorní soubor Marijánek, do-
provázený cimbálovou muzikou, který 
pracuje pod vedením Lucie Hacarové, 
Lenky Hartmanové a Andreji Andrýsko-
vé. V krásných kostýmech se představily 
všechny skupiny mažoretek s hůlkami i 

s pompony. S nimi nacvičovaly jednotli-
vé skladby paní učitelky Magda Březíko-
vá a Miroslava Kosířová. Básničky pro 
maminky zarecitovala děvčata, která se 
umístila na předních místech v  recitač-
ních soutěžích, dále vystoupila děvčata 
z kroužku aerobiku, jehož vedoucí je opět 
paní M. Kosířová.  Závěr patřil pěvecké-
mu sboru, který vede paní učitelka Vero-
nika Stašová a který na klavír doprovázel 

hostující pan učitel Vít Trumpeš.
O ozvučení se, stejně jako u všech ostat-
ních školních akcí na KD, postaral pan 
Petr Nejezchleba, kterému tímto moc 
děkujeme.
Věřím, že se jednotlivá vystoupení líbi-
la nejen maminkám, ale všem divákům 
v sále.

PhDr. Ilona Tranžíková

Vybíjená aneb Bzenec do toho

Svátek matek 2019
K.Horváthová 5.B
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Náš družinový projekt byl tentokrát o tom, jak se bydlí v maringotkách, přívěsech a mobilních domech. Ve třídě jsme se při pre-
zentaci od paní vychovatelky Koželové dozvěděli spoustu zajímavostí, ale všichni jsme byli zvědaví, jak takové bydlení vypadá ve 
skutečnosti. 
V druhé části odpoledne jsme se přesunuli na hřiště, kde nám pan František Dvořan st. ukázal karavan, v kterém cestují po Česku.    
Nakonec si děti nazuly brusle a předvedly, jak to ony umí na kolečkách.       
         
Mgr. Ludmila Sotolářová, ved. ŠD

V další části našeho celodružinového projektu „JAK BYD-
LÍ DĚTI CELÉHO SVĚTA“ jsme se podívali na to, jak bydlí 
děti v Africe – a že jsme se nestačili divit! O všem nám 
povyprávěla paní vychovatelka Gabrielová, která procesto-
vala Zanzibar, a tak nám prostřednictvím vlastních foto-
grafií a videí ukázala typická africká obydlí, školu i kulturu. 
V závěru programu jsme si mohli vyzkoušet napsat vlastní 
jméno v  arabštině a některým z  nás se to opravdu moc 
povedlo.     
         
Mgr. Ludmila Sotolářová, ved. ŠD

DLOUHODOBÝ PROJEKT - JAK BYDLÍ DĚTI CELÉHO SVĚTA V.
Jak bydlí děti na kolečkách

DLOUHODOBÝ PROJEKT - JAK BYDLÍ DĚTI CELÉHO SVĚTA VI.
Jak bydlí děti v Africe
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V dalším části našeho projektu jsme se dozvídali o tom, “Jak bydlí děti v Americe“.  V prezentaci jsme si mohli prohlédnout jejich 
domy, školu a zjistit, jak tráví volný čas. O životě v Americe nám povyprávěla i Hanička Polášková, která chodí do naší družiny a 
6 let tam žila. Děti ji zahrnuly spoustou otázek, na které vtipně a pohotově odpovídala. Potom se s námi o svoje zážitky doplněné 
fotkami přišla podělit Erika Suttnerová, která v současnosti pracuje na naší škole. 
Na závěr jsme si připravili „americkou svačinku“ - hranolky s kečupem. Ty byly tou nejlepší tečkou za celým odpolednem.
         
Mgr. Ludmila Sotolářová, ved. ŠD

V dubnu se bzenecká základní škola tradičně připojila k celo-
republikové Noci s  Andersenem. Tuto akci vymyslely v  roce 
2000 knihovnice z uherskohradišťské knihovny a  od té doby 
se rozšířila do mnoha knihoven a škol po celé naší republice  
i do zahraničí. Andersenovské akce se konají vždy v dubnu – na 
počest výročí narození známého dánského pohádkáře Hanse 
Christiana Andersena (1805 – 1875) a Mezinárodního dne dět-
ské knihy, který připadá na 2. duben. Pro žáky byly připraveny 
soutěže, povídání, čtení a nakonec přenocování z pátku na so-
botu přímo ve škole. Že děti usínaly 
s pohádkami H. Ch. Andersena není 
třeba zdůrazňovat… Zorganizování 
této akce se ujala paní učitelka Mgr. 
R. Lopraisová, za což jí patří velké po-
děkování.

PhDr. I. Tranžíková

Takto popsal akci jeden z účastníků, 
žák 6.B Nikolas Popelka:

5.	4.	2019	naše	škola	pořádala	 „Noc	
s Andersenem“	.
Sraz	 jsme	 si	 domluvili	 před	 školou	 
v	17:30.
Když	jsme	se	dostali	do	školy,	šli	jsme	
do	třídy	a	vybalili	jsme	si	věci.	
Pak	 nás	 rozdělili	 do	 čtyř	 týmů	 a	 če-
kala	nás	první	aktivita,	při	které	 jsme	
hledali	po	celé	škole	údaje	o	Dánsku.	
Poté	nám	paní	učitelka	dávala	otázky.	 
Za	 každou	 správnou	 odpověď	 jsme	
dostali	papírek	s kouskem	textu.

Když	jsme	papírky	seskládali,	vyšel	nám	recept	na	tradiční	dán-
skou	buchtu.	Tu	jsme	si	ještě	večer	(ve	školní	cvičné	kuchyňce)	
upekli	k ranní	snídani.
Večer	jsme	hráli	na	hudební	nástroje	a	zpívali,	před	spaním	nám	
paní	 učitelka	 promítala	 z	 promítačky	 film	a	 pouštěla	 pohádku	
z gramofonu.		Ráno	jsme	snědli	buchtu	a	šli	jsme	domů.		
Noc	 s  Andersenem	 se	 nám	 moc	 líbila,	 už	 teď	 se	 těšíme	 na	 
příští	rok.

DLOUHODOBÝ PROJEKT - JAK BYDLÍ DĚTI CELÉHO SVĚTA I.
Jak bydlí děti v Americe

Noc s Andersenem
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S příchodem jara se v lesní školce radu-
jeme z mnohého.
Podařilo se nám zrekonstruovat, zatep-
lit a do dřeva odít obě naše maringotky, 
čímž se zútulnilo zázemí. 
Do školky máme nyní zapsaných 15 dětí. 
Mateřské centrum je maminkami s dět-
mi od jednoho roku ze Bzence a blízké-
ho okolí hojně navštěvováno. S  dětmi 
trávíme velkou část dne venku, učíme se 
v  lese, pracujeme ve věkově smíšených 
skupinách a podporujeme děti v tom, co 
je baví a zajímá. Každé pondělní odpole-
dne nově probíhá kroužek v lese pro děti 
školního věku. Spolu s Bratry Lví srdce, 
hrdiny knihy Astrid Lindgrenové, prožívají 
děti krásná dobrodružství pod širým ne-
bem. 
V dubnu v naší režii již podruhé ožilo bze-

necké náměstí při oslavě Dne Země, kde 
jste měli možnost, za doprovodu kapely 
Nic víc, posedět u výborné kávy a domá-
cích dobrot, vyrobit si bosé sandály či se 
dozvědět něco o bezobalové prodejně ve 
Bzenci. Květnová férová snídaně měla 
za cíl seznámit účastníky s  myšlenkou 
spravedlivého obchodu a upozornit na 
důležitost podpory místních dodavatelů.
Během letních prázdnin školka ani ma-
teřské centrum probíhat nebudou, ale 
nabízíme v  lesní školce tři turnusy pří-
městských táborů pro děti od 3 do 12 let. 
Motivy letos budou Malý princ, Archeo-
logové a paleontologové a Cesta kolem 
světa. V rámci prvního tábora, ve středu 
10. 7. 2019 od 17,00 hodin, v zázemí les-
ní školky ve Bzenci odehraje Divadlo Víti 
Marčíka hru „Malý princ“. Srdečně vás 

všechny zveme ke společnému strávení 
letního podvečera. 
Děkujeme městu Bzenec za podporu. 
Panu Vávrovi ze Bzence za konzultace  
a realizaci rekonstrukce. Firmám RI okna, 
pekárně manželů Sokolových, prodejně 
zdravé výživy, květinářství Tulips, pra-
žírnám kávy Coffeedream a Cofeespot 
za laskavé sponzorské dary. Kavárně  
a bezobalovému obchodu Kafé bez Oba-
lu „Pod Starákem“ za pravidelnou spolu-
práci a realizaci aktivit.
Děkujeme, že se k nám vracíte, protože  
i díky vám se posouváme dále. 

Za spolek Petrklíč Barbora Blažíčková, 
průvodkyně v lesní školce

V neděli 31.března 2019 uspořádal 
Spolek rodičů a přátel základní školy ve 
Bzenci další ročník Velikonoční výstavy 
ručních prací a řemesel. Tradiční akce 
se tentokrát nesla v duchu vzpomínky 
na pana Františka Budaře, který se ve-
likonočních i vánočních výstav s námi 
účastnil od samého počátku. Vestibul 
Kulturního domu zaplnily jeho práce  
a připraveno bylo i víno - návštěvníky 
jsme pozvali na skleničku, tak jak bylo 
jeho zvykem. Moc děkujeme všem, kteří 
zapůjčili jeho díla  a paní Lidušce Horá-
kové také za pomoc s přípravou akce.
V ostatních prostorách KD byly připra-
veny dílničky pro děti i dospělé a ukázky 
řemesel a ručních prací. V hlavním sále 
probíhala celé odpoledne vystoupení 
dětských souborů s velikonoční témati-
kou.  O výzdobu KD se postaraly děti ze 
ZŠ svými výtvarnými pracemi. Sladkou 
tečkou za příjemným odpolednem byly 
dobrůtky a výborná káva z naší cukrárny.
Díky všem, kdo se na přípravě akce po-
díleli a také všem návštěvníkům. Už teď 
si můžete do kalendářů poznamenat da-
tum 24.11.2019, kdy se uskuteční letošní 
Vánoční výstava.

Mgr. A. Korvasová

Lesní školka se rozvíjí a těší se na léto!

Velikonoční výstava
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Všechny čtenáře srdečně zdravím ze 
Bzeneckého domečku. V tomto školním 
roce se spolu v naší rubrice setkáváme 
naposled. Když se ohlédnu a zhodnotím 
všechno, co se odehrálo za posledních 
10 měsíců, tak mohu s  radostí říci, že 
změny, úpravy a opravy posunuly naši 
činnost pro děti i dospělé o kus dál a 
hlavně k  lepšímu. S  pořízeným vybave-
ním je práce příjemnější a efektivnější, 
proto budeme v  obnovách pokračovat 
a měnit další a další věci. Také příchod 
nových kolegyň přinesl své ovoce. Díky 
jejich práci se otevřely nové zájmové 
kroužky, které navštěvovaly předškolní 
děti i ty školou povinné. Latinsko-amer. 
tance, Hra na kytaru, Tancohrátky i Zdra-
vé (rehabilitační) cvičení našly své pří-
znivce a dokonce si z  taneční soutěže 
děvčata přivezla i medaile. Právem jim 
náleží velká gratulace. Jelikož zájem o 
naše zájmové kroužky stále roste, tak 
se i na školní rok 2019/2020 chystají no-
vinky s novými lektory. Ptáte se, jaké to 
budou? 
Volejbalová přípravka: pro děti od 8 do 
12 let.
Baletní přípravka: pro holčičky od 6 let.
Paměťář: kroužek logických her, trénink 
paměti a postřehu formou her pro děti 
od 8 do 10 a od 11 do 14 let.
Hra na flétnu: pro děti od 6 let.
Pro Jógu a Dílnu se zatím nenašel lek-
tor, pokud je mezi vámi někdo, kdo by se 

chtěl realizovat ve zmíněných oborech,  
i když zrovna nejste pedagog nebo se za-
býváte jinou atraktivní činností, určitě se 
neváhejte ozvat, nové aktivity jsou vítány. 
Všechny stávající činnosti - Vaření, Tvo-
ření, Pohybový kroužek, Minikroužek, 
Tancohrátky, Kruhový trénink i Školička 
budou samozřejmě pokračovat. 
Všem svým kolegyním i lektorům děkuji 
za vedení a práci v našich zájmových ak-
tivitách, jejich úsilí si vážím a doufám, že 
budeme dále spolupracovat a společně 
rozvíjet činnost pro děti i vás dospělé.  
Také děkuji rodičům, kteří investují do 
svých ratolestí čas a finance a vedou děti 
k aktivnímu trávení volného času, proto-
že to je v dnešní době nejlepší prevence 
pro zdravý a plnohodnotný životní styl.
A KONEČNĚ LÉTO A PRÁZDNINY: 
Začínáme už v  červnu, současně bude 
probíhat první Rekreační pobyt v  Chor-
vatsku a Pobyt pro maminky s dětmi ve 
Vřesovicích. Tak snad se obě akce, které 
se staly tradicí, vydaří  stejně jako v mi-
nulých letech.
A máme tady táborovou nabídku:  
PUTOVNÍ (5 vol. míst) 8. až 12. 7. 2019 
- na farmě budeme jezdit na koních, pást 
lamu, jezdit obřím retro traktorem a opé-
kat. To je ale jenom jeden výlet a děti 
vyjedou celkem na tři výlety a v dalších 
dnech se budeme věnovat hrám a soutě-
žím. VŠEZNÁLEK (2 vol. místa) 5. až 9. 8. 
2019 - děti si zahrají bowling a vodní hry, 

vyzkouší jízdu na koni, sportovní i desko-
vé hry, vyzdobí si triko vlastním návrhem. 
Další příměstské tábory budou probíhat 
na domečku ve Veselí nad Moravou.
Kompletní nabídku našich aktivit pro pří-
ští školní rok a přehled všech akcí a tá-
borů najdete na www.ddmveseli.cz nebo 
na fb. Dům dětí a mládeže Veselí nad 
Moravou-Bzenec.

Zástupkyně ředitelky 
DDM Veselí nad Moravou 
Blanka Vaníčková

…a jaké bude léto s domečkem?
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Vážení rodiče, milé děti,
s koncem školního roku přichází příjem-
né letní období plné pohody, ale pro naši 
školu je to také čas, kdy nás opouští naši 
žáci, kteří po mnohaletém snažení za-
končují svoji docházku na základní umě-
leckou školu svým absolventským vy-
stoupením. Tím se otevírá možnost pro 
ty z Vás, kteří uvažujete o tom, že byste 
se rádi naučili hrát na hudební nástroj 
nebo chtěli chodit do výtvarného oboru, 
případně tanečního oboru.
V hudebním oboru se vyučují tyto nástro-
je: zobcová flétna, trubka, kytara, housle, 

violoncello, kontrabas, cimbál, akordeon, 
elektrická kytara, baskytara, sólový zpěv, 
sólový zpěv s  kytarou, klavír, varhany, 
elektronické klávesové nástroje, bicí ná-
stroje. Součástí hudebního oboru je také 
hudební nauka. Ve vyšších ročnících žáci 
také navštěvují i některý ze školních sou-
borů. 
Ve výtvarném oboru se vyučuje kresba, 
malba, grafika, keramika a počítačová 
grafika. 
V  tanečním oboru se vyučuje balet a 
step. Veškerou výuku zajišťují pedago-
gové, kteří sami prošli uměleckým vzdě-

láním na konzervatořích nebo vysokých 
uměleckých školách. 
Jestliže se rozhodnete pro některý 
z výše uvedených oborů, pak se s Vámi 
velmi rádi uvidíme během měsíce červ-
na v budově naší školy, sídlící na Horním 
náměstí 393, a to při krátkém přijímacím 
pohovoru. 
Bližší informace o škole se možné získat 
na adrese http://www.zusbzenec.cz
Na spolupráci s Vámi se těší celý pedago-
gický tým ZUŠ Lubomíra Ligase Bzenec. 

MgA. Vít Trumpeš, Dis et. Dis

ZUŠ Lubomíra Ligase – nábor nových žáků

Práce žáků ZUŠ L. Ligase – výtvarný kroužek
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Předškolní děti
přeskok, lavička, prostná
1. místo – Miškar Kryštof Ondřej

Žákyně I.
přeskok, hrazda, lavička, prostná
2. místo – Pekárková Elena 
 a Daněčková Jolana
6. místo – Vrzalová Adina

Žákyně II.
přeskok, hrazda, nízká kladina, prostná
4. místo – Prokešová Tereza
10. – 12. místo – Burešová Jitka
13. místo – Kozumplíková Helena

Žákyně III.
přeskok, hrazda, kladina, prostná
1. místo – Těžká Martina
2. místo – Hlavinková Kateřina
3. místo – Halámková Barbora
4. místo – Juříková Eliška
5. místo – Holešová Kateřina
7. místo – Kratochvílová Alena

Žákyně IV.
přeskok, hrazda, kladina, prostná
1. místo – Rákošová Anna
3. místo Šmejdovcová Andrea
4. místo – Kobzáňová Linda

Závěrem patří velké poděkování cvičite-
lům Pavle Rákošové, Jarce Miškarové, 
Marcele Zábelkové, Janě Kobzáňové, 
Ondrovi Miškarovi, rovněž rodičům, ve-
dení ZŠ a MŠ ve Bzenci za umožnění 
trénovat i ve školní tělocvičně a v nepo-
slední řadě všem dětem.

Nazdar!
Horáková Martina,
cvičitelka T.J. Sokol Bzenec

Sokolská atletika 2019
V loňském roce byl obnoven v T.J. Sokol ve Bzenci oddíl sportovní gymnastiky. Zájem a chuť dětí cvičit předčil naše očekávání. 
V prvních měsících jsme se na hodinách zaměřili na protažení, posílení, základy gymnastiky a pohybové hry. Po zvládnutí základů 
jsme začali s přípravou povinných sestav na jednotlivých nářadích. Chtěli jsme se totiž zúčastnit prvních závodů, které se konaly 
6. dubna 2019 v Hodoníně. Sokol pořádá v rámci všestrannosti závody ve sportovní gymnastice každoročně. 
V den „D“ se sešli závodníci z více oddílů Slovácké župy. Kromě nás tam byly děti z Vacenovic, Dubňan, Podivína a Hodonína.  
Ze Bzence bylo vybráno 16 dětí. Všechny děti zacvičily na „výtečnou“ a domů si odvezly 8 medailí.
Podle kategorií se umístili na těchto místech:
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T. J. Sokol Bzenec ve spolupráci se 
Sokolskou župou Slováckou (SŽS) již 
tradičně zorganizoval v  květnu 2019 
poslední část soutěže všestrannosti 
ČOS – atletiku. Doplnil tak předcházející 
disciplíny (šplh, plavání a sportovní gym-
nastiku), které proběhly v únoru a dubnu 
2019.
Župní přebor v atletice probíhal v Bzenci 
na hřišti ZŠ. V sobotu 11. května se zde 
sešlo rekordních 131 účastníků tohoto 
sportovního zápolení. Ke startu nastou-
pilo 87 závodníků a závodnic v  9 kate-
goriích, od nejmenších předškoláků (nej-
mladšímu účastníkovi jsou v  letošním 
roce 3 roky) až po starší žáky a žákyně 
ve věku 14 let. Sokol Bzenec byl zastou-
pen 39 dětmi.
Bojovalo se ve 4 disciplínách: ve sprintu 

(40m, 50m, 60m), skoku dalekém, v hodu 
kriketovým míčkem (předškoláci teniso-
vým míčkem) a v  běhu na dlouhou trať 
(300m, 600m, 800m). Chlapci a děvčata 
ze 7 tělocvičných jednot naší župy soutě-
žili s velkým nasazením a mnozí z nich si 
vytvořili své osobní rekordy. 
Naše jednota získala skvělých 14 me-
dailí. 6 zlatých vyhráli pro Bzenec A. 
Rákošová, T. Zálešáková, E. Stočková, 
M. Pichler, S. Peška a K. Miškar. Stříbro 
získali A. Šmejdovcová, B. Halámková, 
N. Kostrhounová a J. Skřivánek. Bron-
zové medaile vybojovali T. Těžká, J. Že-
nata, M. Strážnický a T. Ženata. 
Na základě absolvování 4 disciplín bude 
mít SZŠ své zastoupení i na celostátním 
přeboru ČOS  ve všestrannosti, které se 
bude konat 7. – 9. 6. 2019 v Praze. Naši 

župu budou reprezentovat 4 starší žáky-
ně z T. J. Sokol Bzenec. 
Výkony všech mladých sportovců byly 
podpořeny nádherným, pro atletiku ide-
álním počasím. O hladký průběh celé 
soutěže se zasloužilo 26 organizátorů 
z celé župy pod vedením Sokola Bzenec. 
Všem patří velký dík za  přípravu a prů-
běh celé akce, která umožnila sportovní 
zážitky nejen mladým závodníkům, ale  
i vedoucím oddílů a divákům. Zvláštní 
poděkování patří vedení ZŠ a MŠ Bzenec 
za poskytnutí technického zázemí.

Nazdar!
Pavla Rákošová, 
náčelnice T. J. Sokol Bzenec

Sokolská atletika 2019
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Milí spoluobčané,
je mi radostí a ctí podělit se s Vámi o zá-
žitek, o pocit smyslu a pospolitosti ….
V  předvánočním čísle Zpravodaje byla 
nabídnuta možnost pro obyvatele naše-
ho města zakoupit si svůj rodový strom 
pro alej v lokalitě Horní Písky.
Je nádherné, co vše je možné … je úchvat-
né pozorovat proces zasetí semínka vize 
a inspirace až po realizaci tady na Zemi, 
do Země, tady v hmotě…
Děkuji všem, kteří se rozhodli zakoupit 
si rodový strom, kteří cítili potřebu nebo 
nadšení a radost z toho, co se chystá … 
pomohli přispět krajině, půdě a návratu 
původního druhu dubu cer … kterým tvor-
ba remízků a větrolamů dává velkou na-
ději o možnostech návratu původní kraji-
ny do míst, ve kterých žijeme…
Ano, došlo k realizaci výsadby 52 dubů … 
srdečně Vás zvu na procházku 1. dubo-
vou alejí v Bzenci a zároveň doufám, že 
nebude poslední. Můžete se také přidat 
a být dalšími spolurealizátory této či jiné 
vize … vše je možné – „pokud si myslíte, 
že něco nejde – máte pravdu“.

Vize rodová alej je počin, který v  sobě 
obsahuje velkou vděčnost a pokoru k na-
šim předkům … díky nim jsme tady, jsou 
zde naši potomci a rodová linie nekončí 
… Každý sám za sebe a zároveň spolu 
tvoříme velkolepé dílo, protože všichni 
jsme jedno a vším a zároveň tak jedineč-
ní a sami za sebe …

S láskou a úctou Táňa Malárová

Dne 5. 4. 2019 nastal skvělý den. Jeli 
jsme totiž na Vandráckou 50. A super 
den to byl i proto, že jsem si chystala jíd-
lo. A muffiny pro ostatní. Když jsme do-
jeli na místo, tak jsme si vybalili některé 
věci z batohu, např. svačinu, pití, věci na 
spaní atd. Po vybalení jsme se šli ještě 
projít, protože v  tělocvičně, kde jsme 
spali, byla soutěž ve střelbě ze vzducho-
vek. Večer jsme s vedoucími hráli slovní 
hru „vytvoř větu“. 
U toho jsme se strašně nasmáli. Než 
jsme šli spát, tak nám naše kamarádka 
Johanka vyprávěla historku o játrech. 
Pro některé to bylo strašidelné, ale pro 
mě ne, já jsem se tomu zasmála. Pů-
vodně jsme měli jít spát v deset, šli jsme 
stejně spát až kolem půlnoci. Příští ráno 
jsme vstali a nasnídali se. Po snídani 
jsme se nachystali na pochod a šli jsme.
Na startu jsem se zapsali na 20 km.  
I když je to Vandrácká 50, tak se dá jít 
20, 35, 46 a 50 km. My každý rok cho-
díme jen 20 km a já si osobně myslím, 
že to stačí, je to dostatečně náročné 
pro všechny. Po cestě je jedna velká za-
stávka, kde dostaneme odměnu. Tento 
rok za námi přijely i holky, které měly ve 
stejný den gymnastické závody. Některé 
si dokonce přivezly i medaile. Já i ostat-

ní jsme věděli, že dojedou. Už jsem se 
strašně těšila, protože s holkami je větší 
legrace. 
V neděli už jsme jeli domů. Ráno jsme se 
museli sbalit – to byla hrozná práce. Já 
nemám ráda balení, protože tím ten su-

per zážitek končí. Potom jsme šli na vlak 
a jeli jsme domů. Na nádraží na některé 
moje kamarády čekali rodiče. Na mě ne-
čekali, protože byli v lázních.
A tak skončil náš výlet.
Terezie Vratislavská

1. dubová rodová alej v našem městě

Vandrácká padesátka – pochod přes Bílé Karpaty
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Co se vám vybaví při spojení slov „víno 
je ve skle?“
Může se jednat o tajné heslo, kterým si 
s protějškem dáváte najevo, že teď máte 
chvíli jen pro sebe s  lahvinkou něčeho 
dobrého. Nebo se může jednat o popis 
výrobní fáze, kterou vinař konstatuje 
fakt, že je víno připraveno pro další eta-
pu výroby, anebo se bude jednat o název 
další akce Zámeckého vinařství Bzenec, 
která se uskutečnila o velikonoční sobo-
tě 20. dubna na nádvoří vinařství. Určitě 
jste všichni pochopili, že poslední mož-
nost je správná. 
A jak to celé probíhalo? Úderem 14.00 se 
nádvoří před vinařstvím zaplnilo prvními 
milovníky vína, kteří se těšili na nabídku 
60 skvostů z našich sklepů. „Akce	VÍNO 
(JE) VE SKLE	rozšiřuje	náš	tematický	seri-
ál	akcí,	které	v Bzenci	pořádáme.	V létě	je	
to	mezinárodní	přehlídka	zámeckých	vín	
VÍNA ZE ZÁMKŮ NA ZÁMKU	a	na	podzim	
akce	VÍNO MEZI PALETAMI,	kterou	chá-
peme	jako	přehlídku	v daném	roce	oceně-
ných	vín	s možností	srovnání	s mladými	
víny	ze	stejných	poloh.	Jarní	degustace	je	
tedy	vlastně	takovou	inventurou	vín,	která	
jsme	od	 začátku	 roku	nalahvovali,	 proto	
to	spojení	se	sklem.	Většinu	vín	tvořil	roč-
ník	2018,	ale	u	vín	terroirových,	kde	je	nut-
né	ležení	na	lahvi,	i	ročník	2017.		Zjara	se	
nám	 tak	 nabídl	 nejen	 tento	 prodloužený	
víkend,	ale	i	prostor	před	vinařstvím	s no-
vým	 pojetím	 degustace,“ uvedl Rastíno 
Janovíček, pořadatel akce.
Paletové posezení, které jsme si už vy-
zkoušeli na loňských akcích, jsme využili 

i tentokráte a dle obsazených míst sou-
díme, že i návštěvníkům se „uvolněnost“ 
prostředí líbila. Atmosféru podpořily 
parádní pecky akustického tria Zuzany 
Santin & Jardy Dolníka ve stylu STRE-
ET MUSIC PERFORMANCE. Areálem 
tak zněly nejnovější, ale i léty osvědčené 
hity naší i světové scény. Hudebníkům 
to ladilo báječně a příjemný poslech jen 
umocňoval sobotní pohodu. A co další 
program? Kdo se zatoužil zchladit ve 
sklepech vinařství, mohl využít speciál-
ních prohlídek s  degustací pěti vzorků 
z veleúspěšné trati Klínky. Zákoutí sklepů 
si nenechalo ujít přes 100 návštěvníků. 
Přísun energie byl zajištěn i stánkem 
s  občerstvením, kde si hosté mohli do-
přát výběr sýrů, klobásek, paštik, chleba 
se sádlem či preclíky nebo něco slad-
kého na zub. Pro milovníky pražených 

zrn nesměl chybět ani stánek skvělé 
kávy. „Komu	ve	skle	víno	nestačilo,	ten	si	
mohl	dopřát	ve	skle	 i	vodu,	dokonce	pří-
mo	vodu	vhodnou	k	vínu.	Není	nám	totiž	
jedno	 plastové	 zatěžování	 naší	 planety	 
a	tak	jsme	na	akci	využívali	vedle	skleně-
ných	 obalů	 i	 kompostovatelné	 papírové	
kelímky	a	důsledně	třídili	odpad,“ dodává 
Janovíček.
Projekt byl realizován i díky podpoře Vi-
nařského fondu ČR a vstup na akci byl 
zdarma. A ačkoli se jednalo o první roč-
ník, celkově přišlo na pohárek více než 
700 lidí, z čeho máme velikou radost. Dě-
kujeme proto všem za návštěvu! Pevně 
doufáme, že jste si akci užili a hlavně, že 
Vám víno ve skle chutnalo! Už dnes se 
tedy můžete těšit na velikonoční víkend 
roku 2020.

Cimbálová muzika Trnka z Tvarožné Lhoty, která působí pod 
Základní uměleckou školou L. Ligase, se dne 11. 5. 2019 zú-
častnila přehlídky folklorních souborů na Slovensku ve Svatom 
Borskom Jure, na němž se setkalo 10 ze Slovenska i z Moravy. 
Hned po příjezdu se nám dostalo vlídného přijetí a bylo o nás 
celý den výborně postaráno.
Před samotným vystoupením prošly všechny soubory průvo-
dem po vesnici a mohly se po cestě prezentovat svým vystou-
pením.
Cimbálová muzika Trnka, o kterou se společně starají manželé 
Poustkovi, sklidila velký potlesk.
Odjížděli jsme až ve večerních hodinách, ale s velkou inspirací 
a krásnými zážitky. Už se moc těšíme na další setkání a spo-
lupráci.
                                                                                                                                                          
Poustkovi – učitelé ZUŠ L. Ligase v Bzenci

Víno (je) ve skle

Vystoupení CM Trnka
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Blahopřejeme všem,
kteří nyní oslavují svá významná životní jubilea:

80 let
Marta Dobřická
Eliška Ftáčníková
Jaroslava Goliášová
Jarmila Janoušková
Marie Miklová
Sylva Nejedlíková
Jaroslav Nevřivý

85 let
Jarmila Jakšová

91 let
Vlasta Rybová
Marie Tomečková

92 let
Ludmila Chmelařová
Amálie Zapletalová

94 let
Dobromila Porokopcová

95let
Libuše Holková
Marie Kučerová
Antonín Šlahůnek

Vítáme tyto malé bzenecké občánky:

Daniel Biegler
Samuel Bláha
Jakub Drechsel
Eliška Dufková
Ellen Gottwaldová
Damián Havlík

Loučíme se s občany, kteří opustili naše řady:

Marie Czeikowitzová
Michal Gillík
Jaroslav Husták
Josef Janík
Dalibor Klobáska
Zdenka Kovářová
Anna Lukeštíková
Lubomil Novák

Uzavřené sňatky:

Petr Hostýnek ze Bzence a Martina Křiváková z Blatnice pod sv. Ant. 

David Krutílek z Veselí nad Moravou a Barbora Králová z Hlušovice 

Jakub Řezníček ze Bzence a Martina Váňová ze Bzence

Vážení rodiče,
pokud se Vám narodilo dítě (trvalé bydliště Bzenec) a máte 
zájem o účast na vítání dětí do života, dostavte se osobně na 
Městský úřad Bzenec, matrika, Oldřiška Pelikánová, nebo te
lefonujte na telefonní čísla 518 306 421 nebo 606 076 358.
Vzhledem k zavedení přísnějších pravidel na ochranu osob
ních údajů není možné již v evidenci dohledat rodiče naroze
ných dětí, proto je potřeba, aby se tito sami v případě zájmu 
nahlásili.

Jistě se mnou souhlasíte, všichni si přejeme jet se někdy podí-
vat třeba do naší krásné Prahy, do Paříže, nebo Kroměříže, nebo 
někam jinam. Očekáváme, že uvidíme úžasné stavby, krásné  
parky plné květin a historická náměstí. Po návratu analyzujeme 
dojmy. Bylo to tam hezké, ale…
A to je to, co vám chci říct. I do našeho města přijíždějí lidé. 
Možná místní nepořádek doma nevnímají, ale rozhlédněte se! 
Stydím se za spousty cigaretových  nedopalků od bezohledných 
kuřáků  a  žvýkaček,  přilepených  k chodníku.   
Ulice není odpadkový koš, a  Ivan  všechno zamést  nestihne. 
Pokuty za odhazování odpadků  nejsou zrovna malé. Česká  
republika   000,- Kč, Španělsko 32 eur, Velká  Británie - 65 GBP, 
Paříž  si cení svou čistotu na 68 eur, ale zkuste odhodit cigaretu 
ve Vídni, budete  lehčí o  75 eur.

Obyvatelka Bzence

Aby naše město zůstalo krásné

Městská knihovna oznamuje svým čtenářům, že půjčovní do
ba v době prázdnin, tj. v červenci a srpnu, bude následující: 

PO   8 -12   14 – 17
ČT   8 -12   14 – 18

Dovolená bude od 15. do 19. července 
a od 29. července do 2. srpna.

Městská knihovna informuje

Dne 23. července 2017
si připomeneme 4. smutné výročí úmrtí pana

Pavla Prause
ze Bzence. 

S láskou vzpomínají rodiny Prausova a Příhodova

Hledáme dům ve Bzenci nebo blízkém okolí 
i k rekonstrukci.

Nabídněte na tel. 604 124 590

Koupím chalupu v okolí Bzence, 
Veselí nad Moravou.

Tel. 604 590 643

Stanislav Obdržálek
Marie Obdržálková
Jana Petraturová
Iva Rolníková
Jaroslav Růžica
Pavla Smrčková
Ludmila Tomanová 

Jan Kyjovský 
Nela Riláková
Martin Řihánek
Eva Sedláková
Jakub Těthal
Miroslav Večeřa





Bzenecké drmolice slavily svátek matek na Suchově
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Pan starosta krásné horňácké vesničky 
Suchov, Petr Horňák, nás pozval na milou 
akci, kterou organizuje pro suchovské 
ženy, maminky, babičky, tetičky. Přijely 
jsme s  kyticí písní a humorně laděným 
vystoupením potěšit místní ženské pub-
likum i my, Bzenecké drmolice.
Krásné nedělní odpoledne zabarvily ma-
minkám dětičky ze školky a školy, místní 
folklórní složky Suchovjánek a Sucho-
vjan nádhernými kroji a s troškou skrom-
nosti i Bzenecké drmolice.
Děkujeme za velmi vřelé přijetí, bohaté 
pohoštění, úžasnou atmosféru, společné 
tance a úsměv na tváři, s  kterým jsme 
odjížděly domů.
Ještě bychom se zmínily o akci, která 
nás hodně obohatila. Každý slaví pálení 
čarodějnic jinak, někdo pálí vatry, opéká 
špekáčky, staví máje, ale my jsme jely 
zpestřit program lidem, kteří už v životě 
tolik radostí a možností společných akti-
vit nemají. Poslední týden v dubnu jsme 
tak přijely s  programem pestrým a při-
způsobeným staršímu publiku do Centra 
služeb pro seniory v Kyjově. Tančily jsme 
se seniory na vozíčku kolem ohně, zpíva-
ly společně jejich oblíbené písně. 
Neměli bychom zapomínat na starší 
občany. Děkujeme, že jsme mohly být 
s vámi!

22.06. Javornické zpívání v Javorníku
29.06. MFF ve Strážnici, Jarmark chutí a vůní
27.07. Kozojídky
17.08. Slovácký rok v Kyjově
24.08. Zlechov dožínky
21.09. Bzenecké vinobraní
28.09. Hody Veselí nad Moravou

Kde se můžeme 
ještě společně 
potkat? 


